中興大學文學院華語中心 外國學生華語能力精進獎勵辦法

一、辦法目的

本校為鼓勵外國學生積極提升華語文能力,促進華語學習成效,特訂定本辦法。

二、適用對象

凡於 2025 年度春季至秋季期間在中興大學或中興大學華語中心密集班修讀至少一門(含)以上華語課程之外國學生,並參加 2024 年 12 月 1 日至 2025 年期間的華語文能力測驗(TOCFL)且通過 B2 級(含)以上者,得申請本獎勵金。

三、獎勵內容

- (一) 獎勵金額:每名新臺幣 10,000 元。
- (二)每學期獎助名額上限為10名。

四、申請及審查時程

- (一)申請期間:自2025年8月16日起至10月20日止。
- (二)審查程序:由華語中心進行資料與資格初審,並於截止日後二週內公告結果。
- (三) 獎勵金撥付:審查通過後,依本校作業程序統一辦理。
- (四)曾獲本獎學金者,不得再次申請。

五、申請程序

- (一)申請人應於規定期限內繳交下列資料:
 - 1. 申請表(至指定網站報名並上傳以下資料)。
 - 2. 中興大學華語課程或華語中心密集班成績單或修課證明。
 - 3. 華語文能力測驗 (TOCFL) B2 級 (含)以上之成績證明。

六、審查標準

- (一)申請者之華語文能力測驗成績須為B2級(含)以上,並確保測驗成績於 2024年12月1日至2025年期間取得。
- (二)若申請人數逾名額上限(10名),則以華語文能力測驗(TOCFL)成績為 主進行排名;如有需要,得綜合華語課程成績或其他相關條件,最終由審 查單位決定。
- (三)審查單位得視資料完整度與實際情況綜合考量。
- (四)若獲獎者經查不符合資格或提供不實資料,華語中心有權取消其獎勵並追 回已發放金額。

七、獎勵金發放

- (一)發放時間:審查通過後,於2025年底前一次性發放。
- (二)發放方式:以匯款方式處理。
- (三)匯款注意事項:
 - 1. 匯款手續費由獎勵金中扣除。
 - 2. 若提供之銀行帳戶資料不完整或有誤,將視為放棄領獎資格。
- (四)領取要求:獲獎者須於指定期限內提供本人臺灣本地銀行帳戶資訊。 八、個人資料保護
 - (一)申請資料僅供本獎勵辦法審查使用。
 - (二)保存期限:自申請日起2年,期滿後依本校相關規定處理。
 - (三)依個人資料保護法妥善管理並使用。

National Chung Hsing University, Chinese Language Center

Scholarship Guidelines for International Students - Chinese Proficiency Award

1. Purpose

These guidelines have been established to encourage international students to actively enhance their Chinese language proficiency and to improve the effectiveness of Chinese language learning.

2. Eligibility

To be eligible for this award, international students must be enrolled in at least one Chinese language course at National Chung Hsing University (NCHU) or in the Intensive Program at the NCHU Chinese Language Center during the Spring 2025 and Fall semester, and must have obtained a TOCFL (Test of Chinese as a Foreign Language) certificate at Level B2 or above during Dec. 1st, 2024 to 2025.

3. Award Details

- 1. **Amount:** NT\$10,000 per recipient.
- 2. **Quota:** A maximum of 10 recipients will be selected per semester.

4. Application and Review Timeline

- 1. Application Period: From August 16 to October 20, 2025.
- 2. Review Process: The Chinese Language Center will conduct an initial review of all submitted documents and verify applicant eligibility. Results will be announced within two weeks after the application deadline.
- 3. Disbursement of Award: Awards will be processed according to the university's administrative procedures once approvals are finalized.

5. Application Procedure

Applicants must submit the following documents during the specified application period:

- Application form (to be completed and submitted via the designated online platform)
- Transcripts or any proof of Chinese language courses taken at NCHU, including those from the Intensive Program at the Chinese Language Center
- 3. A TOCFL certificate showing a passing grade of B2 or above

6. Evaluation Criteria

- Applicants must have achieved TOCFL Level B2 or above, with the test result obtained during Dec. 1st, 2024 to 2025.
- 2. If the number of applicants exceeds the quota (10 recipients), applicants will be ranked according to their TOCFL scores. If necessary, additional criteria such as academic performance in Chinese courses may be considered. Final decisions will be made by the reviewing committee.
- 3. The reviewing committee will consider completeness of submitted documents and other relevant factors.
- 4. If an award recipient is later found to be ineligible or to have submitted false information, the Chinese Language Center reserves the right to revoke the award and seek reimbursement of the disbursed amount.

7. Award Disbursement

- 1. **Time:** The award will be issued in a one-time payment before the end of 2025.
- 2. **Method:** Bank transfer.

3. Important Notes:

- Remittance fees will be deducted from the award amount.
- Incomplete or incorrect bank account information will be regarded as a forfeiture of the award.
- 4. **Required Information:** Recipients must provide valid local (Taiwan) bank account details within the specified time frame.

8. Personal Data Protection

- 1. All application materials will be used solely for this award's review process.
- 2. Retention Period: Materials will be retained for two years from the date of application and then processed according to university regulations.
- All data will be managed and used in compliance with the Personal Data Protection Act.